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Energian säästötoimia ja varautumista kunnassa 

 

Energian hinta on noussut viisin jopa kymmenkertaisesti ja kattoa ei vielä näy. Monille kuntalaisille tämä voi 

tulla yllätyksenä, kun hinnan nousu konkretisoituu sähkölaskun saapuessa.  

Tulevalle talvelle energiapiikkien aikaan on ennustettu jopa parin tunnin sähkökatkoja, jotta energia riittää.  

Energian hinnannousu koskee myös kuntalaisten rahoittamaa kuntaa ja julkisia rakennuksia, jotka 

kuluttavat myös paljon energiaa ja joiden kulut tulevat maksettavaksi kuntalaisten verorahoista.  

Kuinka Nivalan kunta tulee mukaan energiansäästötalkoisiin ja kuinka kunnassa säästetään energiaa 

tulevana talvena? 

 

Olen aiemmin ehdottanut Nivalan kouluille 50/50 säästömallia, jossa koululaiset opettajien johdolla 

pyrkivät keksimään kuinka energiaa voitaisiin säästää koululla. Jos koululaiset saavat energiankulutuksessa 

säästöjä edellisen vuoden kWh verrattuna, niin koulu saisi energian säästöstä 50%  (100 euron säästöstä 50 

euroa koululle) koululaisten käyttöön johonkin koululaisten ideoimaan ja äänestämään kohteeseen. 

Molemmat siis voittaa, sekä koululaiset, että kunta. Tässä olisi yksi keino saada julkisen rakennusten 

energiakuluihin säästöjä.  

 

Samaa energiasäästöpohdintaa olisi hyvä miettiä myös kaupungintalon ja laajemminkin kunnan osalta, 

kuinka energiaa saadaan säästettyä. Samalla pitäisi myös miettiä, kuinka julkisissa rakennuksissa voitaisiin 

myös tuottaa energiaa. Olisiko aika laittaa kaupungin kiinteistöjen katoille aurinkopaneeleita ja tehdä 

toimia, jotta biokaasulaitos saataisiin meidän kuntaan. 

 

Lisäksi Nivalan kaupungin tulisi mietti, kuinka varautua ja toimia, mikäli kuntalaiset kohtaavat taloudellisia 

vaikeuksia tulevien hinnannousujen vuoksi. 
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